
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (144.) 
w dniu 9 stycznia 2014 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 47. posiedzeniu Senatu do ustawy bu-
dżetowej na rok 2014.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Kazimierz 
Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Otwieram posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów 
Publicznych.

Witam wszystkich bardzo serdecznie.
Witam panią minister i wszystkich członków komisji 

oraz przedstawicieli wnioskodawców.
Do wszystkich wnioskodawców wysłaliśmy zawiado-

mienie o tym, że o godzinie 21.00 odbędzie się posiedzenie 
komisji, a więc każdy, kto składał wnioski, miał i ma moż-
liwość wystąpienia także na naszym posiedzeniu.

Przedmiotem posiedzenia jest rozpatrzenie poprawek, 
które były przegłosowane na posiedzeniu Komisji Budżetu 
i Finansów Publicznych w dniu 3 stycznia, i poprawek, 
które zostały zgłoszone dzisiaj na posiedzeniu plenarnym. 
Łącznie, jak to wynika z zestawienia, które panowie sena-
torowie otrzymali, jest do rozpatrzenia dziewięćdziesiąt 
siedem poprawek zgłoszonych przez komisje i przez se-
natorów na dzisiejszym posiedzeniu Senatu.

Proponuję, abyśmy procedowali w taki sposób, jak to 
z reguły robimy, to znaczy, żebyśmy łącznie zagłosowa-
li nad tymi poprawkami, które przegłosowaliśmy już na 
posiedzeniu komisji w dniu 3 stycznia, z wyjątkiem tych 
poprawek, które budzą wątpliwości i nad którymi zdaniem 
członków komisji należałoby głosować oddzielnie.

Czy jest zgoda na taki sposób procedowania? 
A później oczywiście będziemy przedstawiać kolejno 

poprawki, wysłuchamy stanowiska rządu i przystąpimy 
do głosowania. Jeżeli będą wątpliwości, to wtedy będzie 
można zadać pytanie lub wygłosić krótki komentarz.

Jest zgoda.
Proszę państwa, spośród ośmiu poprawek, które zgło-

siliśmy, najwięcej kontrowersji i wątpliwości wzbudziła 
poprawka dotycząca przekazania środków Pomorskiemu 
Uniwersytetowi Medycznemu, który, mówiąc w skrócie, 
miałby się zająć badaniami DNA odnalezionych w wyniku 
prac archeologicznych szczątków ofiar totalitaryzmów. 
Chodzi o 1 milion zł. Część senatorów uważała i ciągle 
jeszcze tak uważa, że ta poprawka może sugerować, iż 
naszym zamiarem jest, aby tych pieniędzy nie przeznaczyć 
na ten cel. Byłem skłonny doprowadzić do takiej sytuacji, 
żebyśmy się ewentualnie wycofali z tej poprawki i pozo-
stawili taki zapis, jaki został uchwalony przez Sejm. Ale, 

jak mówię, nie ma jakichkolwiek wątpliwości – ani ze 
strony rządu, ani w ogóle nikogo – co do celu, na jaki mają 
zostać przeznaczone te środki. Chodzi tylko o to, żeby był 
zapis taki, który faktycznie umożliwi przekazanie tych 
pieniędzy na ten cel, dla tej placówki i żeby nie pojawił 
się jakiś problem.

Pani minister zwróciła uwagę na to, że problem może 
się pojawić, jeżeli zostawimy zapis, który uchwalił Sejm. 
I dlatego jeszcze raz, Pani Minister, prosiłbym o krótki 
komentarz i wtedy ewentualnie byśmy zdecydowali, czy 
rezygnujemy z tej poprawki, czy też zostawiamy tę po-
prawkę w takim kształcie, w jakim przegłosowaliśmy ją 
na posiedzeniu komisji.

Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Dziękuję bardzo.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Wątpliwość jest, chociaż, tak jak powiedział pan prze-

wodniczący, w trakcie dyskusji w Sejmie nad przeznacze-
niem tych środków na ten cel żadna ze stron proponujących 
poprawki – bo były dwie poprawki – nie miała żadnych 
wątpliwości, żeby wyodrębnić takie środki i utworzyć taką 
rezerwę. Nie było też żadnych obiekcji ze strony rządu. Ale 
zaznaczenie, że te środki są dla Pomorskiego Uniwersytetu 
Medycznego, w sytuacji, kiedy z całej dyskusji wynikało, 
że dzisiaj nie wiadomo, kto miałby uprawnienia do zlecenia 
tych czynności i nie wiadomo, czy to będzie dotacja, czy 
to będzie zlecenie usług, i kto to będzie robił, może spo-
wodować, że właściwa instytucja, która będzie uprawniona 
– bo takie rozstrzygnięcie na pewno będzie lub też zostaną 
stworzone przepisy… W jaki sposób ona będzie mogła 
zamówić taką usługę, bo przecież musi się to odbywać 
albo zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych, albo 
w ramach konkursu ofert, tak? Nie wiem, w jakich kwotach 
by się to mieściło. Ta instytucja nie będzie mogła ogłosić 
takiego konkursu, jeżeli nie ma środków, nie będzie mogła 
wystąpić do ministra finansów o zapewnienie środków na 
te cele, bo powiemy wtedy, że nie mamy jakiejś ogólnej 
rezerwy, tylko mamy rezerwę na Szczecin. A jeśli wygra 
ktoś inny, to w jaki sposób mielibyśmy dać takie zapew-
nienie, że w rezerwie są środki na ten cel, skoro są tylko 
dla Szczecina?

(Początek posiedzenia o godzinie 21 minut 07)
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Chciałabym tylko powiedzieć w odniesieniu do tego, 

co mówił senator Martynowski, że zaznaczenie w nazwie 
rezerwy, że to jest dla tej właśnie instytucji, nie jest żadną 
podstawą prawną, że trzeba wypłacić te środki. Bo samo 
zlecenie czy też danie zlecenia musi się odbywać zgodnie 
z regułami wynikającymi z przepisów. Nie mam żadnych 
ukrytych intencji, nie neguję przeznaczenia tej rezerwy, 
tylko zwracam uwagę na to, że może pojawić się problem, 
ale środki na ten cel i tak muszą być.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Myślę, że mamy jasność w tej materii, prawda?
Czyli w pierwszej kolejności poddamy pod głosowanie 

te siedem poprawek, które zostały już przegłosowane na 
posiedzeniu komisji, i oddzielnie będziemy głosować nad 
poprawką dotyczącą IPN, dobrze? Czy jest zgoda?

(Głos z sali: Tak.)
Proszę bardzo, kto jest za przyjęciem poprawek…
Może pan dyrektor by przypilnował i powiedział, nad 

którymi poprawkami głosujemy.
Poprawka pierwsza, poprawka druga, poprawka trze-

cia, poprawka czwarta, poprawka piąta, poprawka szósta 
i poprawka siódma.

Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawki otrzymały poparcie.
Teraz głosujemy nad poprawką dotyczącą właśnie tego 

1 miliona zł na badania DNA. To jest poprawka ósma.
Kto jest za przyjęciem poprawki w takim brzmieniu, 

jakie jest w zestawieniu? (6)
Kto jest przeciw? (2)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka dziewiąta. 
Poproszę pana dyrektora o krótkie przedstawienie tej 

poprawki.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie Górecki i Hodorowicz propo-

nują poprawkę, która zwiększa o 20 milionów zł dotacje 
i subwencje Narodowego Centrum Nauki kosztem obsługi 
zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister? Poprawka dziewiąta.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne.

W moim przekonaniu, nawet jeżeli ostatecznie, tak jak 
mówił pan przewodniczący, zgłaszając tę poprawkę, istnieje 
duże prawdopodobieństwo, że te środki trafią do Szczecina, 
może być problem z ich faktycznym uruchomieniem czy 
też w ogóle z ogłoszeniem tego konkursu ofert.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę państwa, stoimy teraz przed takim dylematem 

i dlatego, jak mówię, miałem już wycofać się z tej popraw-
ki, ale może jednak poproszę jeszcze panów senatorów 
o zabranie głosu. Bo jak mówię jeszcze raz: nie ma wątpli-
wości co do celowości przeznaczenia tych środków, tylko 
chodzi o to, żeby to było zapisane możliwie jak najlepiej.

Senator Sepioł króciutko i wtedy ewentualnie jeszcze 
inne wypowiedzi.

Senator Janusz Sepioł:
Moim zdaniem to jest jakaś pomyłka, bo inaczej mo-

głoby to być odczytane jako próba obejścia ustawy o za-
mówieniach publicznych poprzez ustawę sejmową. Więc 
to jest w ogóle nie do przyjęcia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Jeszcze senator Martynowski.

Senator Marek Martynowski:
Chciałbym tylko dodać, że rozmawiałem z kilkoma 

osobami z IPN i mówiły mi, że jeżeli nie będzie zazna-
czone, że to ma być Pomorski Uniwersytet Medyczny 
w Szczecinie, a tam jest baza genetyczna, to jeżeli wygra 
ktoś inny, to będzie musiał od początku robić u siebie tę 
bazę genetyczną.

Senator Janusz Sepioł:
Oczywiście. Tylko że ustawa o zamówieniach publicz-

nych przewiduje różne procedury, również takie, że jest 
jedyny wykonawca. Tak że IPN nie będzie miał żadnych 
problemów, żeby to ulokować w Szczecinie, ale jeżeli to 
będzie tak zapisane, to moim zdaniem będzie straszny 
problem i fatalny precedens. Bo równie dobrze możemy 
ogłosić, że dajemy środki na autostradę A4, którą będzie 
budowała firma Budostal.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tylko problem polega właśnie na tym, że IPN nie może 

tego zlecać. Bo gdyby IPN mógł to zlecić, to najlepiej 
byłoby, gdyby te pieniądze były w budżecie IPN. Ale cały 
problem polega na tym, że oni tego nie mogą zrobić i też 
o tym wiedzą. I wydaje się, że chyba jednak to rozwiązanie, 
które zaproponowaliśmy… 

Jeszcze pani minister chciałaby słówko, tak? 
Przepraszam, zaczynam za dużo mówić.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki jedenastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwunasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzenie, kosz-

tem obsługi zadłużenia zagranicznego, rezerwy celowej 
„Wieloletni Program Budowy Dróg Gminnych” z kwotą 
wydatków 250 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwunastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzynasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie rezerwy ce-

lowej dla Klinicznego Centrum Stomatologii Uniwersytetu 
Medycznego w Lublinie z kwotą wydatków 10 milio-
nów zł kosztem dotacji na wykup odsetek od kredytów 
mieszkaniowych.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki trzynastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czternasta.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewiątej? (0)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziesiąta, pani senator Możdżanowskiej.
Biuro Legislacyjne, proszę.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pani senator proponuje rozszerzenie celu rezerwy celo-

wej na zadania związane z bezpieczną i przyjazną szkołą, 
z kwotą dotacji 6 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Nie mamy uwag.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziesiątej? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka jedenasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie Karczewski, Piecha, Cioch, 

Kraska, Bierecki, Czelej i Martynowski proponują utworze-
nie rezerwy celowej przeznaczonej na składki na ubezpie-
czenie zdrowotne na leczenie nieobjętych ubezpieczeniem 
zdrowotnym oraz na leczenie za granicą z kwotą wydatków 
700 milionów zł kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego 
oraz programu leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 
pozaustrojowego na lata 2013–2016.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki szesnastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Przystępujemy do omówienia poprawki siedemnastej. 
Panie Dyrektorze?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują przeznaczenie 100 mi-

lionów zł, kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego, 
na nową rezerwę celową „Bon Rodzinny – dopłaty do 
form opieki nad małymi dziećmi w tym na przedszkola 
i żłobki”.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemnastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć dotację na 

bary mleczne o kwotę 20 milionów zł kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie rezerwy ce-

lowej na dofinansowanie miastu Parczew budowy miejskiej 
hali sportowej z kwotą wydatków 3 milionów zł kosztem 
rezerwy celowej na współfinansowanie projektów realizo-
wanych z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czternastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka piętnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie, kosztem 

tej samej rezerwy celowej, o kwotę 4 milionów zł dota-
cji na ochronę zabytków i opiekę nad zabytkami z prze-
znaczeniem na renowację Pałacu Potockich w Radzyniu 
Podlaskim.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki piętnastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka szesnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują przeznaczyć, kosztem 

obsługi długu krajowego, 150 milionów zł na nową rezerwę 
celową „Wieloletni krajowy program wprowadzenia gabi-
netów lekarskich i stomatologicznych w szkołach”.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć wydatki 

na budowę obwodnicy Dąbrowy Tarnowskiej o 30 milio-
nów zł kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej pierw-

szej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć wydatki na 

budowę obwodnic Jasła, Łańcuta i Przeworska o 10 milio-
nów zł kosztem rezerwy celowej na współfinansowanie pro-
jektów realizowanych z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta trzecia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemnastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Chcę poinformować pana dyrektora mecenasa, że wśród 

wnioskodawców jest także pani, bo pan mówił o panach 
senatorach, ale jest także pani senator.

(Głos z sali: Mówił pan i państwo senatorowie.)
Tak? Dobrze.
Poprawka dziewiętnasta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują, by kosztem rezerwy 

ogólnej zwiększyć o 7 milionów zł wydatki na przygo-
towanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi 
krajowej nr 12.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewiętnastej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Państwo senatorowie proponują, by kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich zwiększyć o 15 milio-
nów zł wydatki majątkowe na przebudowę drogi krajowej 
Jasło – Pilzno.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Negatywne.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy senator wnioskodawca chce jeszcze coś dodać?

Senator Maciej Klima:
Panie Przewodniczący, biorąc pod uwagę podobną po-

prawkę senatora Sepioła, która, niestety, obejmuje zarówno 
Kopalnię Soli w Bochni, jak i Kopalnię Soli w Wieliczce, 
nie rozdzielając de facto środków finansowych na jedną 
i drugą kopalnię – i wydaje mi się, że będzie błędna – pro-
siłbym jednak o uwzględnienie tej poprawki. 

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Myślę, że należy się jeszcze państwu informacja ode 

mnie, ponieważ ja także złożyłem poprawkę, która do-
tyczy tego samego tematu. To jest poprawka trzydziesta 
dziewiąta. I proponuję do tej poprawki autopoprawkę, 
ponieważ ta moja poprawka, którą złożyłem na posie-
dzeniu Senatu, dotyczyła finansowania trzech kopalni 
i było ono rozłożone według klucza, który sugeruje mi-
nisterstwo, na Kopalnię Soli „Wieliczka”, Kopalnię Soli 
„Bochnia” i Kopalnię Węgla Kamiennego „Guido”. I do 
tej właśnie poprawki zaproponowałem autopoprawkę 
zwiększającą dotację dla tych kopalni do kwoty 20 milio-
nów zł. Dodatkowe 14 milionów zł pochodziłoby z części 
„Gospodarka” z rozdziału 15014 „Wsparcie finansowe 
inwestycji”. Czyli łącznie dotacja po tej mojej autopo-
prawce wynosiłaby 20 milionów zł.

Mówię o tym w tym momencie dlatego, że jest kilka 
poprawek dotyczących tej samej sprawy, a więc poprawka 
senatora Klimy, którą w tej chwili omawiamy, to jest ta 
poprawka dwudziesta piąta, później są po kolei wszystkie 
te poprawki: dwudziesta siódma, dwudziesta ósma, także 
senatora Klimy, następnie dwudziesta dziewiąta senatora 
Klimy, trzydziesta senatora Klimy, to jest ciągle ten sam 
temat, tylko poprawki dotyczą różnych kopalni, dalej po-
prawka trzydziesta pierwsza senatorów Sepioła i Misiołka, 
która zakłada finansowanie tych właśnie kopalni kosztem 
obsługi zadłużenia zagranicznego, i poprawka trzydziesta 
czwarta byłaby moja, tak?

(Głos z sali: Trzydziesta dziewiąta.)
Trzydziesta dziewiąta, przepraszam.
I to są wszystkie poprawki dotyczące Kopalni Soli 

„Wieliczka” itd.
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii 

Senatu Adam Niemczewski: Tak.)

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator Sepioł proponuje zwiększyć o 1 milion 

246 tysięcy zł wynagrodzenia w archiwach kosztem wy-
datków Instytutu Pamięci Narodowej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej trze-

ciej? (1)
Kto jest przeciw? (7)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzyć nową re-

zerwę celową na budowę hali widowiskowo-sportowej 
w Radomiu z kwotą wydatków 40 milionów zł kosztem 
rezerwy celowej na współfinansowanie projektów reali-
zowanych z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej czwar-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta piąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator Klima proponuje zwiększyć o 5 milio-

nów zł dotację na zabezpieczenie wyrobisk Kopalni Soli 
„Bochnia” kosztem obsługi długu krajowego.
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To wcale nie jest takie oczywiste. Nie mówię, że tak nie 
będzie, ale to jest dość skomplikowane, bo wątpliwości są 
także po stronie Ministerstwa Gospodarki.

(Wypowiedzi w tle nagrania)
Proszę bardzo, Pani Minister.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Z całą pewnością stanowisko rządowe dotyczące po-

prawki dwudziestej piątej, poprawki dwudziestej siódmej, 
poprawki dwudziestej ósmej, dwudziestej dziewiątej, trzy-
dziestej, trzydziestej pierwszej jest negatywne.

Jeżeli chodzi o poprawkę trzydziestą dziewiątą, to do tej 
części, która jest zapisana w zestawieniu, nie mam żadnych 
uwag, ponieważ ona przesuwa środki, które są w nadwyż-
ce, a to znaczy, że można je przesunąć, i wiemy o tym, że 
w żaden sposób nie będą burzyły działalności podmiotów, 
z których te środki są przesuwane. Jeśli chodzi o uzupeł-
nienie i autopoprawkę do poprawki trzydziestej dziewią-
tej, to jest to poprawka, która przesuwa środki wewnątrz 
części 20, czyli też nie rodzi skutków, ale oczywiście mu-
siałabym jeszcze otrzymać potwierdzenie z Ministerstwa 
Gospodarki, że nie zgłaszają żadnych zastrzeżeń do tej 
alokacji. Ale co do istoty z natury swojej ta poprawka jest 
w moim przekonaniu najbardziej optymalna.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Jeśli chodzi o tę poprawkę trzydziestą dziewiątą, to pro-

wadziłem rozmowy z panem ministrem Tomczykiewiczem, 
żeby on ewentualnie wyraził zgodę na takie rozwiązanie, na 
taką propozycję, bo dysponowanie tymi pieniędzmi, tymi 
środkami leży w gestii Ministerstwa Gospodarki, i oni to 
zaakceptowali, ale nie dostarczyli na piśmie takiego jedno-
znacznego stanowiska, które by nie budziło wątpliwości, bo 
może trochę zbyt późno dyskutowaliśmy na ten temat, ale 
wydaje się, że ta propozycja, iż zmiana zostałaby dokonana 
kosztem tej części z Ministerstwa Gospodarki, a środki 
są przeznaczone również na część „Gospodarka”, byłaby 
najracjonalniejsza. Jeżeli oni jutro na przykład uznają, że 
nie zgadzają się na to rozwiązanie, to najwyżej nie dostaną 
także tych 6 milionów. Tak więc byłoby to dość skompliko-
wane i dlatego, jak mówiłem, nie tak jednoznaczne.

Ale to jest… bo w części to jest finansowane z tych 
nadwyżek, które pani minister gdzieś wyszukała, przedys-
kutowała sprawę w Ministerstwie Sprawiedliwości i oni są 
skłonni to zaakceptować, a te pozostałe środki są uzgod-
nione, ale nie na 100%, prawda?

Senator Janusz Sepioł:
No tak, ale to nas jednak stawia w bardzo kłopotliwej 

sytuacji przed głosowaniem. Bo będziemy głosowali prze-
ciwko poprawkom, które zgłosiliśmy, mając nadzieję, że 
coś będzie, a później się okaże, że tego nie ma, więc w takiej 
sytuacji pozostaje nam tylko wstrzymać się od głosu.

I teraz, żeby senatorowie mieli jasność, nad czym będą 
głosowali – bo trudno wyobrazić sobie, że będziemy pod-
dawać pod głosowanie wszystkie te poprawki, ponieważ 
mogłoby się okazać, że na ten cel jest więcej środków, 
niżby oczekiwały nawet same te kopalnie – należałoby 
spośród tych wszystkich poprawek wybrać ewentualnie 
tę, która jest, że tak powiem, najbardziej racjonalna, aby 
równocześnie konsumowała wszystkie te cele i zadania, 
na których nam zależy.

Senator Sepioł, później senator Kopeć.

Senator Janusz Sepioł:
Mam tylko prośbę do pana senatora, bo pan w swojej 

autopoprawce podał źródło kolejnych 14 milionów zł, ale 
nie wiemy, jak teraz rozkładałyby się środki na poszcze-
gólne kopalnie. I wydaje mi się, że to powinno być w pana 
autopoprawce uzupełnione.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Jasne. Pan dyrektor by poinformował, jak by to mogło 

być, rozdzieliłby tę kwotę według tego samego klucza, 
czyli łącznie…

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Mniej więcej to by wyglądało tak – bo jest dodatko-

wo 14 milionów zł oprócz kwoty, która jest wymieniona 
w tej poprawce – że byłoby 7 milionów zł dodatkowo na 
„Wieliczkę”, 5 milionów zł dodatkowo na „Bochnię”, 2 mi-
liony zł dodatkowo na „Guido”.

(Senator Janusz Sepioł: Czyli 3 miliony, 10 i 7 milio-
nów zł.)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Taka byłaby poprawka.
To są te wszystkie poprawki i ewentualnie zapytalibyśmy 

o stanowisko rządu, bo to jest też dość skomplikowane.

Senator Janusz Sepioł:
Chciałbym powiedzieć, że chętnie wycofałbym moją 

poprawkę, ale ponieważ jest to poprawka wspólna, moja 
i senatora Misiołka, więc chyba nie mogę tego zrobić.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Samodzielnie, we własnym zakresie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
No tak, ale nie będziemy już tego zmieniali. Lepiej 

przez głosowanie.
I w tej chwili musimy poprosić panią minister, żeby 

jakoś wybrnęła z tej dość skomplikowanej sytuacji. Które 
rozwiązanie z tych przedstawionych byłoby według pani 
najbardziej optymalne?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej szóstej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta siódma była omówiona. 

Stanowisko rządu jest negatywne. Chodzi o Kopalnię Soli 
„Wieliczka”.

Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej siód-
mej? (2)

Kto jest przeciw? (6)
Pan senator też czasami głosuje?
(Wesołość na sali)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta ósma. Zwiększenie dotacji na 

Kopalnię Soli „Wieliczka”.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta dziewiąta. Ponownie Kopalnia 

Soli „Wieliczka”.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta: Kopalnia Soli „Bochnia”.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta pierwsza, też omówiona.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej pierw-

szej? (0)
Kto jest przeciw? (6)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Pan senator proponuje zwiększyć o 10 milionów zł do-
tację na budowę Muzeum Powstań Śląskich w Katowicach 
kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Stanowisko rządu?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dlatego mówię, że to nie jest takie jednoznaczne i proste. 

Stanowisko wiceministra, sekretarza stanu w Ministerstwie 
Gospodarki, jest takie, że akceptuje to rozwiązanie, ale 
zawsze staramy się, żeby w przypadku wszystkich tego 
typu poprawek, które są dość skomplikowane, mieć jed-
noznaczne stanowisko na piśmie. I tego nie mamy, dlatego 
tak to przedstawiam panom senatorom.

Sugeruję, żeby poprzeć poprawkę trzydziestą dziewiątą 
mimo tych różnych wątpliwości, a potem zobaczymy, co 
z tego wyjdzie, i ewentualnie będziemy się martwili.

(Senator Janusz Sepioł: Razem z autopoprawką.)
Z autopoprawką, czyli łącznie te 20 milionów zł.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Kwoty są… Jeszcze raz, Panie Dyrektorze, jak to by-

łoby podzielone na poszczególne kopalnie?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Chodzi o 14 milionów zł z części 20 z rozdziału 15014. 

To będzie dodatkowo na poszczególne kopalnie: na „Guido” 
plus 3 miliony zł… przepraszam, plus 2 miliony…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Łącznie 3 mi-
liony zł.)

…łącznie 3 miliony zł, na „Wieliczkę” plus 7 milio-
nów zł, czyli łącznie 10 milionów zł, na „Bochnię” plus 
5 milionów zł, czyli łącznie 7 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Takie byłoby rozwiązanie tej kwestii.
Senatorowie, specjaliści od tych spraw, kiwają głowami.
W takim razie przystępujemy do głosowania.
Będziemy te poprawki po kolei poddawać pod gło-

sowanie.
Poprawka dwudziesta piąta. Stanowisko rządu było 

negatywne.
(Głos z sali: Może łącznie.)
No, nie bardzo. 
Poprawka dwudziesta piąta.
Kto jest za przyjęciem poprawki dwudziestej piątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dwudziesta szósta nie jest z tym związana…
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii 

Senatu Adam Niemczewski: Nie. Pan senator proponuje 
przeznaczyć 50 milionów zł na bary mleczne…)

Ale to nie teraz, za chwileczkę do tego wrócimy. 
Najpierw weźmiemy te wszystkie… Albo może głosujmy 
po kolei.

(Głos z sali: Po kolei.)
Poprawka dwudziesta szósta.
Proszę bardzo, Panie Dyrektorze.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Zwiększenie o 50 milionów zł dotacji na bary mleczne 

kosztem obsługi długu krajowego.
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ustawa okołobudżetowa, w której była podstawa. Wydaje 
mi się, że w tym przypadku nie ma podstawy prawnej, bo 
z czego ten dochód będzie wynikał? Czyli mam wątpliwo-
ści, czy to jest poprawka zgodna z konstytucją. W moim 
przekonaniu taki zapis nie może stanowić żadnego źródła, 
żadnej podstawy. Przecież Lasy Państwowe to jest przed-
siębiorstwo państwowe, ma odrębną osobowość prawną, 
odrębną podmiotowość, nie wiem. Proszę o wyjaśnienie 
tej kwestii.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Ta sprawa była wyjaśniana także na posiedzeniu ple-

narnym w trakcie pytań. Ale bardzo proszę panią minister 
o udzielenie odpowiedzi.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Dziękuję bardzo.
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo! Panie 

Senatorze! 
Według mojej wiedzy jest już druk sejmowy, ta usta-

wa o zmianie ustawy o lasach ma nadany druk sejmowy. 
I nie jest tak, że w każdym przypadku ustawa budżeto-
wa zawiera rozwiązania wynikające z ustaw już stricte 
uchwalonych. O ile mnie pamięć nie myli, wtedy, kiedy 
była wprowadzana ustawa o podatku od wydobycia nie-
których kopalin, proces legislacyjny chyba też jeszcze 
nie był zakończony, w momencie, kiedy prognozowano 
dochody z tego tytułu w ustawie budżetowej na dany rok. 
O ile mnie pamięć nie myli, chyba dwa lata temu czy rok 
temu kalkulowane były – bo była taka prognoza, był rów-
nież projekt ustawy – planowane dochody z CIT związane 
ze spółkami komandytowo-akcyjnymi, które też nie były 
jeszcze uchwalone. Więc nie ma takiej normy, która by 
powodowała, że ustawa budżetowa jest przyjmowana tylko 
i wyłącznie na podstawie ustaw, które już przeszły cały 
proces legislacyjny.

(Senator Henryk Cioch: Jeszcze chciałbym…)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo. 
Oczywiście zaraz udzielę głosu panu senatorowi.
Trzeba jednak powiedzieć, że w tej poprawce nastę-

pują zmiany także w innych rezerwach celowych, że one 
zostają włączone do części zasadniczych budżetu. To jest 
wyjaśnienie także dla pana senatora Rulewskiego – bo te 
sprawy podnosiliśmy 3 stycznia – żeby nie miał wątpliwo-
ści, że w jednym miejscu mówimy tak, a później zmieniamy 
i robimy dokładnie odwrotnie. A więc te rozwiązania w tej 
poprawce także są zgodne z zasadami tworzenia rezerw 
celowych.

Zanim udzielę głosu panu senatorowi, poprosiłbym 
jeszcze o wypowiedź pana dyrektora. Czy mógłby pan 
spróbować rozwiać te wątpliwości, o których mówił pan 
senator Cioch?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej drugiej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator proponuje, by kosztem obsługi zadłużenia 

zagranicznego utworzyć rezerwę celową na budowę drogi 
ekspresowej S1 na odcinku Mysłowice Kosztowy – Bielsko 
Biała z kwotą wydatków 20 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej trzeciej? (2)
Kto przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Poprawka trzydziesta czwarta zwiększa dochody 

budżetu państwa o 800 milionów zł z wypłaty z Lasów 
Państwowych, zmniejsza deficyt budżetu państwa o 150 mi-
lionów zł i przeznacza 650 milionów zł na Narodowy 
Program Przebudowy Dróg Lokalnych.

(Wypowiedź poza mikrofonem)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tak, oczywiście, pan senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Pytanie do pani minister, bo to jest bardzo duża kwo-

ta, chodzi o kilkaset milionów, 800 milionów zł, prawda? 
O ile pamiętam, to zawsze praktyka była taka, że jeśli się 
coś nowego wprowadzało, to była zmieniana jakaś tam 
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Praktyka jest jednak taka, że nie wszystkie wydatki 
i dochody, które znajdują się w budżecie, mają swoje 
odniesienia w ustawach, i wówczas rząd ma obowiązek 
doprowadzić do takiej sytuacji, aby taka ustawa została 
przeprowadzona przez Sejm, przez Senat, podpisana przez 
prezydenta. Jeżeli ta ustawa z jakichś powodów nie zostanie 
uchwalona, to te środki nie znajdą się w budżecie, bo nie 
będzie sposobu, żeby je tam wprowadzić.

Pan dyrektor jeszcze sprawdza te precedensy, o których 
wspomniał. Myślę, że można z pewnością powiedzieć, 
iż takich przypadków było bardzo wiele na przestrzeni 
wielu lat.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Ustawa o podatku od wydobycia niektórych kopalin, 

o której wspominaliśmy, była uchwalona 2 marca 2012 r. 
i weszła w życie po czternastu dniach od dnia ogłoszenia, 
które nastąpiło 3 kwietnia.

(Senator Henryk Cioch: A budżet?)
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: W tym budżecie 

na ten rok.)
Budżet na 2012 r. był uchwalony wcześniej. 
(Głos z sali: W styczniu.)
I uwzględniał te dochody.

Senator Janusz Sepioł:
Czy można przypomnieć, na co są te środki w lit. d, 

tiret pierwsze i drugie?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
W lit. d w poprawce trzydziestej czwartej są właśnie 

uwzględnione te sprawy, o których wspominałem, czyli 
likwidacja niektórych rezerw celowych i wprowadzenie 
ich do odpowiednich części budżetu.

Pani minister jeszcze ewentualnie potwierdzi, czy 
tak jest.

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Oczywiście, że potwierdzam. I to jest kwestia związa-

na między innymi z poprawką zgłoszoną wcześniej przez 
pana senatora Rulewskiego, gdy jedna z moich odpowiedzi, 
będąca również argumentem za negatywnym zaopinio-
waniem, była związana z pułapem rezerw, które możemy 
tworzyć. I po to, żeby akurat to rozwiązanie zaproponowane 
przez panów senatorów mogło mieć w ogóle miejsce – 
mam na myśli wpisanie tych dodatkowych środków na 
drogi lokalne – to trzeba było pewne środki, które teraz są 
w rezerwach, po prostu przenieść do tej części.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Poprawka trzydziesta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
To znaczy tak: zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

budżet powinien być tworzony na podstawie ustaw, które 
obowiązują. Ale od lat w każdym budżecie corocznie zda-
rzają się także precedensy, są wydatki i dochody, które nie 
odzwierciedlają aktualnego stanu prawnego, tylko są zapo-
wiadane. Na przykład te wydatki IPN, które nie mają jeszcze 
podstawy prawnej, ale będą miały w ciągu roku. Teraz nie 
mają podstawy prawnej i dlatego IPN nie chciał tego w swo-
im budżecie. Zarówno wydatki, jak i dochody powinny mieć 
odzwierciedlenie w ustawie. Jeżeli nie będzie odpowiedniej 
ustawy, to po prostu te dochody nie będą zrealizowane. Tylko 
to się stanie. To znaczy tylko i aż. To powinno być…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.

Senator Henryk Cioch:
Panie Przewodniczący! Pani Minister! 
To jest czwarty budżet, którym się zajmuję, zawsze 

byłem sprawozdawcą ustaw okołobudżetowych, można 
to sobie sprawdzić.

I jeżeli chodzi o podatek od wydobywania kopalin, kon-
kretnie dotyczący spółki KGHM Polska Miedź, to właśnie 
on był na 100%, Pani Minister, w ustawie okołobudżetowej. 
Został przyjęty – bardzo kontrowersyjny – i w związku 
z tym podatkiem pojawił się pewien kłopot, wszyscy o tym 
wiedzą, są wystąpienia, żeby go cofnąć. 

Uważam, że to jest bardzo poważna kwota, bardzo po-
ważna, bo to jest prawie 1 miliard zł, a dotyczy to przed-
siębiorstwa państwowego, bo Lasy Państwowe nadal mają 
status przedsiębiorstwa państwowego.

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Mimo że senator 
Skurkiewicz upierał się i mówił, że nie mają, ale mają.)

Nadal mają status przedsiębiorstwa państwowego i jako 
przedsiębiorstwo państwowe na podstawie odpowiedniej 
ustawy odprowadzają dywidendę do Skarbu Państwa i nagle 
jest wprowadzenie nie wiadomo czego na podstawie ustawy 
budżetowej. To jest po prostu niedopuszczalne. I uważam, że 
po prostu mam rację. Przecież nigdy nie podejmuję żadnych 
działań w złej wierze, żeby coś sabotować, tylko po prostu 
zgłaszam swój sprzeciw, protest, jak to nazwać.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senatorze, oczywiście przyjmujemy ten sprzeciw. 
Według mojej wiedzy Lasy Państwowe nie odprowa-

dzają dywidendy. 
(Senator Henryk Cioch: Każde przedsiębiorstwo…)
Każde przedsiębiorstwo odprowadza, ale Lasy 

Państwowe właśnie nie odprowadzają dywidendy.
Jeśli chodzi o ustawę o kopalinach KGHM, jak mó-

wimy w skrócie, to na pewno nie była to część ustawy 
okołobudżetowej, to była niezależna ustawa, która była 
procedowana oddzielnie.

(Senator Henryk Cioch: Przed budżetem.)
Nie przeczę, ale…
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują przeznaczyć 85 milio-

nów zł na rozbudowę infrastruktury lotniska Radom.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta ósma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator proponuje przesunięcie 150 tysięcy zł 

wewnątrz planu finansowego Polskiego Instytutu Sztuki 
Filmowej na wynagrodzenia bezosobowe.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Bez uwag.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej ósmej? (5)
Kto jest przeciw? (3)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka trzydziesta dziewiąta dotycząca kopalni. Nie 

była poddawana pod głosowanie…
(Głos z sali: Była.)
Nie była. Była omówiona, ale nie była poddawana pod 

głosowanie z autopoprawką.
(Senator Tadeusz Kopeć: Mam pytanie)
Proszę bardzo, pan senator.

Senator Tadeusz Kopeć:
Mam pytanie dotyczące tej poprawki, ponieważ w po-

prawce trzydziestej pierwszej są 4 miliony zł dla kopalni 
„Guido” i 16 milionów – kwota niepodzielona – dla obu 

Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej czwar-
tej? (5)

Kto jest przeciw? (2)
Kto się wstrzymał od głosu? (1)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka trzydziesta piąta. 
Panie Dyrektorze?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzyć nową re-

zerwę celową z kwotą 2 milionów zł na budowę Centrum 
Rehabilitacji w Radomiu kosztem rezerwy ogólnej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko rządu jest negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej piątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzyć nową rezer-

wę celową z kwotą wydatków wynoszącą 2 miliony zł na 
Centrum Onkologii Południowego Mazowsza w Radomiu 
kosztem rezerwy ogólnej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Rząd?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Rząd jest przeciw.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej szóstej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka trzydziesta siódma.
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Jeżeli jest lepsze rozwiązanie, to możemy je przyjąć. 
Pani minister także potwierdza, że w trakcie roku budżeto-
wego mogą być dokonane te zmiany pomiędzy tymi cela-
mi. I tego dokonuje już minister gospodarki, który będzie 
dysponentem tej kwoty.

Czy senator zgłasza formalnie… 
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie może teraz zgłosić poprawki…
(Senator Tadeusz Kopeć: Zgłaszam… No właśnie nie 

wiem, jak teraz…)
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Pan też uważa, że tak powinno być?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Może dobrze byłoby zostawić po staremu.
(Senator Tadeusz Kopeć: Czyli 4 miliony i 16 milio-

nów zł.)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
4 miliony i 16 milionów i wtedy są na dwie kopal-

nie…
(Senator Janusz Sepioł: Działa przeciwko Małopolsce.)
Senator Sepioł jest… A pan senator z jakiego jest re-

gionu? Z Pomorza?
(Senator Janusz Sepioł: Ze Śląska.)
Ze Śląska. A gdzie jest kopalnia?
(Głos z sali: W Zabrzu.)
(Senator Tadeusz Kopeć: Górnik kopalni „Guido”.)
Górnik kopalni „Guido”?
Proszę państwa, więc zgłaszam także tę autopoprawkę 

dotyczącą sposobu podziału tej kwoty. 
I w związku z tym pytam senatorów, czy jest sprzeciw 

dotyczący autopoprawki: po pierwsze, jeśli chodzi o zwięk-
szenie tej kwoty kosztem części 20, a po drugie, jeśli cho-
dzi o zmianę przesunięcia środków z przeznaczeniem na 
poszczególne kopalnie. 

Nie ma sprzeciwu.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką…

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Chciałbym ustalić: czy ostatecznie przeznaczamy na 

zabytkową Kopalnię Węgla Kamiennego Guido 4 mi-
liony zł?

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Tak. Taka jest moja 
autopoprawka.)

A na Kopalnię Soli „Wieliczka” 10 milionów zł?
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Razem 16 milio-

nów zł na dwie kopalnie.)
10 milionów zł na „Wieliczkę”, 6 milionów zł dla 

„Bochni”.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Nie możemy tak zrobić, ponieważ jest załącznik nr 8 do 

ustawy budżetowej, który mówi o osobnych kwotach.
(Senator Janusz Sepioł: To ja się całkowicie wycofuję 

i nie zachęcam senatora do złożenia autoporawki.)

kopalni w Wieliczce i w Bochni. Kto dokonał tego po-
działu, że tylko 3 miliony zł są przeznaczone dla „Guido”, 
a 17 milionów dla pozostałych dwu kopalni? Bo z tego, co 
wiem, to Ministerstwo Gospodarki właśnie akceptowało 
4 miliony dla kopalni „Guido” i podział 16 milionów zł 
na Wieliczkę i Bochnię. Czyli 4 miliony miały zostać dla 
kopalni „Guido”. Proszę więc o wyjaśnienie, kto doko-
nał tego podziału: 2 miliony dla „Guido”, 7 milionów dla 
„Wieliczki”, 5 milionów dla „Bochni”.

Senator Kleina również nie zgłasza uwag co do tego 
podziału, tej poprawki trzydziestej pierwszej zgłoszonej 
przez senatora Sepioła i senatora Misiołka, ale tam były 
4 miliony dla kopalni „Guido” i niepodzielone 16 milionów, 
a teraz są 3 miliony dla kopalni „Guido” i jest 17 milio-
nów dla „Wieliczki” i „Bochni”, konkretnie 10 milionów 
i 7 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
To znaczy taką otrzymaliśmy informację z ministerstwa, 

że tę kwotę należy podzielić według takiego klucza.
(Senator Tadeusz Kopeć: Czyli to jest informacja 

z Ministerstwa Gospodarki?)
Nie jestem w stanie ocenić tego, czy tak ma być, bo nie 

czuję się specjalistą w tym obszarze. W trakcie roku, jeżeli 
będzie taka potrzeba, żeby dokonać przesunięcia środków 
pomiędzy kopalniami – bo te podziały na poszczególne 
kopalnie są w paragrafach, czy może nawet nie, raczej na 
poziomie rozdziałów – to po prostu można będzie tego 
dokonać w ministerstwie i przesunąć te środki pomiędzy 
tymi rozdziałami tak, żeby to nie budziło wątpliwości. To 
jest zgodne z ustawą o finansach publicznych. Jeśli cho-
dzi o podział proporcjonalny, to taki podział został nam 
zaproponowany, ale nie mówię, że w sposób sztywny, że 
takie kwoty, ponieważ przedmiotem dyskusji była łączna 
kwota. Jeżeli pan senator uważa, że to powinno być inaczej 
podzielone…

Senator Tadeusz Kopeć:
Wyraziliśmy zgodę na to, żeby zrezygnować z poprawki 

senatorów Sepioła i Misiołka o podziale tych dodatkowych 
20 milionów zł na odpowiednio 4 miliony i 16 milionów. 
Ale senator Klima twierdził, że nie dokonano podziału 
pomiędzy „Bochnię” i „Wieliczkę”, a tutaj jest o 1 milion zł 
mniej dla kopalni „Guido”. Wnioskuję o pozostawienie 
tego podziału na 4 miliony i 16 milionów zł. Bo tak było 
ustalone…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Ale, Senatorze, nie otrzymaliśmy innej wytycznej. 

Możemy dokonać takich przesunięć, jednak – jak mówię – 
nie wiem, jak to podzielić. Może ktoś z senatorów czuje się 
kompetentny i wie, jak to zrobić, jak to podzielić. Sugestia 
co do podziału przyszła z Ministerstwa Gospodarki, więc 
tak to zostało zrobione. Dla nas byłoby najlepiej, gdyby 
to była jedna kwota na wszystkie kopalnie i potem niech 
dzielą według uznania. Ale skoro wysunięto taką sugestię, 
to tak to zaproponowaliśmy.
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do wnoszenia inicjatyw, w tym inicjatyw, które są jak 
najbardziej potrzebne, bo jakakolwiek realizacja ustawy 
wymaga zabezpieczenia środków, wręcz wpisania tych 
środków do budżetu państwa.

Wysoka Izba senacka szanuje prace rządu i nie zauwa-
żyłem na przykład, żeby odrzucała ten projekt budżetu, 
natomiast stanowisko rządu – moim zdaniem – ogranicza 
prawo Senatu do wnoszenia inicjatyw.

I jeszcze jedna granica – jest oczywiście kilka granic: 
mam na uwadze finansowe sprawy naszego budżetu, nasze-
go państwa – ta poprawka, która służy realizacji inicjatywy 
senackiej, ma granicę. Tą granicą jest biologia. Niepodjęcie 
prac dotyczących zabezpieczenia finansowego oznacza, że 
w ogóle nikomu ta ustawa w życiu nie będzie potrzebna, 
bo nie będzie życia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Pan senator Janusz Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
Chciałbym tylko dodać, że dzisiaj odbyło się wspólne 

posiedzenie trzech komisji senackich pracujących właśnie 
nad tą ustawą i konkluzja była taka, że jest potrzeba roz-
szerzenia kręgu podmiotowego i że jest pełna wola, żeby 
jednak ustawa weszła w życie w tym roku, w połowie roku. 
I to jest dokładnie ten sam przypadek, który dotyczy Lasów 
Państwowych, że ustawy jeszcze nie ma, ale jednak trzeba 
przewidzieć środki, ponieważ ta ustawa ma wejść w życie 
na dwudziestopięciolecie odzyskania niepodległości.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senator Cioch.

Senator Henryk Cioch:
Dyskutowaliśmy przecież na ten temat na posiedzeniu 

komisji finansów i budżetu i nikt, absolutnie nikt, nie był 
przeciw – inne było stanowisko rządu – wszyscy byli za. 
Pamiętam, jak głosowaliśmy.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący! Wysoka Komisjo!
Dzisiaj jeszcze dyskutowaliśmy z ministerstwem rol-

nictwa na temat wskazywanego źródła powiększenia do-
chodów i absolutnie nie ma aprobaty co do urzeczywistnie-
nie takich dodatkowych dochodów w roku 2014 z tytułu, 
o którym jest mowa w tej poprawce.

Wycofuję w takim razie tę swoją chęć złożenia auto-
poprawki.

Przystępujemy do głosowania według tego…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Autopoprawki dotyczącej podziałów. Czyli pozostaje 

podział na 3 miliony, 10 milionów i 7 milionów. Nie ma 
4 milionów, tylko 3, 10 i 7.

I jeszcze raz mówimy – i potwierdza to pani minister 
– że minister gospodarki, który będzie dysponentem tych 
środków, może dokonywać w trakcie roku budżetowego 
przesunięć pomiędzy tymi rozdziałami.

Przystępujemy do głosowania.
Senatorze, przepraszam, że tak, ale…
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej dzie-

wiątej? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka czterdziesta. 
Panie Dyrektorze?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator proponuje, aby agencja własności rol-

nej, która zawiaduje zasobem własności rolnej Skarbu 
Państwa, zwiększyła przychody i wpłaty do budżetu pań-
stwa o 50 milionów zł i przeznacza tę kwotę na zwięk-
szenie świadczeń dla osób fizycznych w części „Urząd 
do Spraw Kombatantów i Osób Represjonowanych” na 
realizację ustawy o pomocy dla działaczy opozycji anty-
komunistycznej oraz osób represjonowanych z powodów 
politycznych.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pani Minister?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Stanowisko negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senator Jan Rulewski.

Senator Jan Rulewski:
Po pierwsze, te informacje to jest modyfikacja poprawki 

Komisji Praw Człowieka, Praworządności i Petycji, nad-
to uwzględnia wymagania Wysokiej Komisji, zwłaszcza 
pana przewodniczącego, wreszcie po trzecie, apeluję do 
rządu… Przepraszam. To jest poprawka, która ma służyć 
materializacji senackiego projektu o udzieleniu tej pomo-
cy, będącego w chwili obecnej w pierwszym czytaniu. 
W związku z czym muszę kategorycznie zaprotestować 
przeciwko opinii rządu, który moim zdaniem przez wyda-
wanie negatywnych opinii ogranicza uprawnienia Senatu 
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zabieramy środki, co jest relatywnie prostsze, bo komuś po 
prostu zabieramy pieniądze, które są przewidziane w bu-
dżecie. Natomiast w tej poprawce wyznaczamy zadania, 
żeby zwiększyć te dochody: zwiększa się podatkowe i nie-
podatkowe dochody budżetu państwa, tak? 

(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii 
Senatu Adam Niemczewski: Tak.)

Czyli zwiększamy dochody budżetu jako całości. To jest 
dużo bardziej skomplikowana sprawa, więc to…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Proszę? Momencik, Panie Senatorze. Jeszcze pan dy-

rektor…

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Próbuję to znaleźć, bo wydaje mi się, że przewidziana 

jest kwota 1,5 miliarda zł dochodów tego zasobu własności 
rolnej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
To jest zdecydowanie więcej, niż było w tym roku? Nie. 

To jest podobna kwota, jaka była w tym roku.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Porównywalna. 
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie mówię, że nie, tylko że po prostu ministerstwo 

rolnictwa powiedziało, że nie, bo ten rok, który minął, 
2013, był pod tym względem rzeczywiście rokiem nad-
zwyczajnym, więc nie neguje tego, że mogą się pojawić 
większe dochody, tylko że musimy je wpisać do dochodów 
budżetu państwa, prawda? Czyli zwiększyć cały budżet. 
I to jest ten problem.

Bo gdyby zostało wskazane, że komuś zabieramy pie-
niądze, to jest to prosta sprawa, najwyżej się tłumaczymy 
przed kimś, komu zabraliśmy.

Pan senator Rulewski.

Senator Jan Rulewski:
Proszę państwa, to nieporozumienie. Przede wszyst-

kim nie wiem, co znaczy w ustach pani minister słowo 
o jakichś rozmowach z ministrem rolnictwa i że nie widzi 
możliwości urzeczywistnienia. Nie mam pojęcia, co to za 
pojęcie urzeczywistnienia. Ta kwota, o której mowa, nie 
pochodzi z tych obowiązkowych, wpisanych do budże-
tu kwot, tego 1 miliarda 500 milionów, tylko pochodzi 
z nadwyżki, którą każdorazowo Agencja Nieruchomości 
Rolnych jest zobowiązana przekazać do budżetu do końca 
czerwca, a właściwie w czerwcu, i ta nadwyżka wynosiła 
w minionym roku 136 milionów. Według oświadczenia 
prezesa Agencji Nieruchomości Rolnych – publicznego 
oświadczenia, a nie oświadczenia złożonego tylko wobec 
mnie – ta kwota wzrośnie, bo jak słusznie zauważył senator 
Sepioł, jest intensywna sprzedaż ziemi między 10 grudnia, 
kiedy jest ten obowiązek budżetowy, a 31 grudnia – ze 
względu na wzrost popytu na tę ziemię i oczywiście ze 
względu na wzrost cen.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Ta ustawa, jeżeli w ogóle, wejdzie w życie najwcześniej 

w połowie roku, czyli około lipca, czerwca, a zakładaliśmy, 
że 100 milionów zł to jest zbyt duża kwota, więc zmniej-
szyliśmy ją do 50 milionów zł, ale czy w ogóle jest realne 
i możliwe wydatkowanie 50 milionów zł w ciągu tego 
półrocza w związku z tą ustawą… To się wydaje w ogóle 
mało prawdopodobne.

(Głos z sali: To zostanie.)
No tak, ale skoro to wpisujemy, to nie jest kwestia 

tego, że zostanie, bo nakładamy dodatkowe obowiązki 
na ministra rolnictwa. Czyli po prostu może powinniśmy 
spróbować zastanowić się i zmniejszyć tę kwotę, bardziej 
ją urealnić, i ona byłaby wówczas kwotą na początkowe 
działania, bo zanim ustawa wejdzie w życie, to po prostu 
trzeba czasu.

Tak samo przyjęliśmy tę poprawkę, ten wniosek doty-
czący tego funduszu ukraińskiego, finansowania polsko-
ukraińskiej współpracy młodzieży, mówiąc, że to będzie 
kwota 3 milionów zł i zakładając, że to jest w zasadzie 
kwota na taki rozruch dla tej sprawy. Jeżeli się okaże, że 
jest dobrze… 

Nie znamy ostatecznego kształtu tej ustawy. Może się 
okazać, że wiele tych celów, które – jak zakłada projekt – 
mają być finansowane z tej ustawy, nie znajdzie się osta-
tecznie w tej ustawie i może się okazać, że nie potrzeba 
aż tyle tych pieniędzy. Czuję, że część senatorów byłaby 
skłonna to poprzeć, ale może należałoby jeszcze urealnić 
tę kwotę, tak myślę teraz głośno…

(Głos z sali: Czyli dołożyć.)
Nie, no to trzeba poważnie potraktować, panowie, bo 

w zasadzie wahamy się, nie negując absolutnie tych celów, 
o których mówimy, i trzeba jakoś znaleźć pieniądze na te 
cele, ale chodzi o to, żeby rzeczywiście nie doszło do takiej 
sytuacji, że po prostu wpisujemy kwoty, które później nie 
będą miały związku z rzeczywistością.

Senator Sepioł chciałby jeszcze coś powiedzieć.

Senator Janusz Sepioł:
Chciałbym zwrócić uwagę na to, że jeśli nawet ustawa 

weszłaby w życie w połowie roku, to jednak procedury 
przyznawania tych środków nie są takie banalne, bo trzeba 
złożyć wniosek, Urząd do Spraw Kombatantów i Osób 
Represjonowanych musi zająć stanowisko i może zasięgać 
opinii IPN, to wszystko potrwa. Czyli w gruncie rzeczy 
wypłaty będą w IV kwartale i też nie muszą być wtedy 
dokonane wszystkie. Więc myślę, że gdyby wnioskodawca 
zgodził się, żeby to ograniczyć do 20 milionów zł, to chyba 
byłby to realny poziom wydatków, takie wydatki mogą 
być realnie poniesione, gdyby ta ustawa weszła w życie 
w połowie roku.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senatorze, tylko że problem jest jeszcze innego rodzaju: 

mówimy o zwiększeniu podatkowych i niepodatkowych 
dochodów o te 50 milionów, czy nawet o 20 milionów zł, 
czyli to nie jest sytuacja taka, że my na przykład komuś 
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I jeżeli byłaby zgoda ministra rolnictwa, bo to wymaga 
także takiej zgody rządu, to jeżeli dzisiaj nie przyjęlibyśmy 
tej poprawki, to przedstawilibyśmy ją jutro na posiedzeniu 
Senatu, bo zawsze można podjąć taką ostateczną decyzję.

Czyli zaproponowałbym dzisiaj takie rozwiązanie, żeby 
zmniejszyć tę kwotę do około 20 milionów zł, nie zmienia-
jąc pozostałej treści poprawki. Bo nie chciałbym, żebyśmy 
naruszali ten konsensus w sprawie dróg, ponieważ wtedy 
nam się to wszystko rozsypie. I wykorzystalibyśmy dzi-
siejszy wieczór i jutrzejszy poranek do tego, żeby jeszcze 
ewentualnie znaleźć porozumienie w sprawie przegłoso-
wania tej poprawki.

Senator Leszek Czarnobaj powiedziałby jeszcze coś 
takiego, co by może to podsumowało.

Senator Leszek Czarnobaj:
Panie Przewodniczący! 
Jeśli chodzi o konstrukcję budżetu, to rozumiem, że 

przecież nie zakładamy, że te 20 czy 50 milionów zł – 
w sensie przepływu pieniądza – ma pochodzić ze sprze-
daży mienia realizowanego przez Agencję Nieruchomości 
Rolnych Skarbu Państwa, tylko mówimy, że konstrukcja 
budżetu jest wspólnym workiem. I przecież to nie jest tak 
i nie będzie tak, że mówimy o 20 milionach zł i o 20 milio-
nów zł rozbije się realizacja budżetu. Bo hipotetycznie przy 
tej kwocie 1,5 miliarda zł, jeśli nawet te 20 milionów zł 
nie zostanie przez agencję wypracowane, to i tak rezerwa 
dotycząca niezrealizowania, czy zwiększenia innych do-
chodów, będzie taka, że te 20 milionów, w sensie realizacji, 
będzie uskutecznione.

W związku z czym, patrząc tak realnie, jeżeli jest 
wola ku temu, a myślę, że w dużej części jest, to zapisa-
nie 20 milionów zł po stronie zwiększonych dochodów 
Agencji Nieruchomości Rolnych nie rozbije konstrukcji 
tego budżetu.

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: A więc właśnie, ale 
trzeba wpisać te, powiedzmy, 20 milionów, tak?)

Tak, według mojej oceny niczym nam to nie grozi. 
Gdybyśmy mówili o zwiększeniu budżetu o 2 miliardy zł, 
o 1 miliard… Ale o 20 milionów zł? No nie chcę używać…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Ale, Senatorze, no 
tak, oczywiście, że takie…)

To naprawdę nie zmieni definitywnie wielkości kon-
strukcji tego budżetu po stronie dochodów, nawet jeśli 
ministerstwo rolnictwa zarezerwuje 1,5 miliarda zł, a nie 
1,5 miliarda i 20 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
I jeszcze raz pani minister. Czy chciałaby pani coś po-

wiedzieć, czy już wszystko pani powiedziała?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący, myślę, że powiedziałam wszyst-

ko, bo dyskutowaliśmy o tym również na poprzednim 
posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Publicznych. 

Można mówić zatem o dużym prawdopodobieństwie, 
że ta kwota zostanie uiszczona w czerwcu i będzie to nawet 
więcej niż 136 milionów zł – dla budżetu, a nie dla ministra 
rolnictwa. Tak brzmi ustawa.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Nie ulega wątpliwości, że to jest dochód budżetu pań-

stwa. To jest poza wszelką dyskusją. Tylko że ktoś te pienią-
dze musi wypracować, czyli musi sprzedać, zdobyć itd.

(Senator Jan Rulewski: Panie Senatorze, już zostały 
wypracowane, ta ziemia już została sprzedana.) 

A pieniądze jeszcze nie wpłynęły, pieniądze są…
(Senator Jan Rulewski: Nie. Obowiązek ustawowy jest 

dopiero w czerwcu.)
Pani Minister, czy może pani…

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Panie Przewodniczący, oczywiście w tej rozmowie 

z ministerstwem rolnictwa wszystkie te kwestie podnosi-
łam i niestety, nic innego nie uzyskałam, jak to, co przed 
chwileczką powiedziałam, że ministerstwo rolnictwa nie 
może zagwarantować uzyskania tych dochodów w roku 
2014, bo tak czy inaczej, to będzie dochód w roku 2014.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Senator Janusz Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
No dobrze, a może na te drogi lokalne nie przeznaczać 

650 milionów zł, tylko 630 milionów i jest 20 milionów?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Zasugerowałbym senatorowi Rulewskiemu, a później 

komisji takie rozwiązanie: wydaje mi się, na moje wyczu-
cie i rozeznanie tej sprawy, że nie ma szans, żebyśmy byli 
w stanie przekonać wszystkich senatorów, by zagłosować 
za taką kwotą w tym momencie i dzisiaj, choć jeszcze 
raz mówię, że nie neguję celu i słuszności, i nawet kwot, 
które docelowo powinny być na ten cel wydane. Skoro 
ustawa wejdzie w życie w połowie roku, to jej wykony-
wanie rozpocznie się, jak powiedział senator Sepioł, do-
piero gdzieś w IV kwartale, czyli pod koniec roku. Czyli 
jeżeli udałoby się przeznaczyć na ten cel i wydatkować 
około 20 milionów zł, to pewnie więcej nie będzie możli-
we. Sugerowałbym, żeby pan senator dokonał ewentualnie 
autopoprawki, a my spróbowalibyśmy do jutra, do jutrzej-
szego posiedzenia porozmawiać raz jeszcze z ministrem 
finansów i wszystkimi innymi, aby rzeczywiście przekonać 
do tego rozwiązania tych, którzy odpowiadają, że tak po-
wiem, za budżet w całości, żeby tę kwotę zaakceptować 
i uruchomić tę procedurę.
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(Głos z sali: Także wdów po nas.)
Wdów też, ale wdowy może, że tak powiem, były bar-

dziej uprawnione niż my w tej sprawie. Czyli…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Czyli autopoprawka senatora Rulewskiego: kwota 

20 milionów zł. Czy jest zgoda ze strony komisji na przy-
jęcie takiej autopoprawki?

(Głos z sali: Tak, jest zgoda.)
Jest zgoda.
Kto jest za przyjęciem poprawki w kształcie przedstawio-

nym przez senatora Rulewskiego po autopoprawce? (2)
Kto jest przeciw? (2)
(Głos z sali: Trzy)
Dwa.
Jeszcze raz.
Kto jest przeciw? (2)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Czyli komisja nie przyjęła stanowiska w tej sprawie.
Przystępujemy do głosowania nad kolejną poprawką…
Nie przyjęła poprawki.
(Wicedyrektor Biura Legislacyjnego w Kancelarii 

Senatu Adam Niemczewski: Poprawka nie uzyskała więk-
szości.)

Przystępujemy do głosowania nad poprawką czterdzie-
stą pierwszą.

Panie Dyrektorze?

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:

Kolejna poprawka pana senatora Rulewskiego. Pan 
senator przeznacza 5 milionów zł z tego samego źródła na 
remonty siedzib CBA.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:

Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem…
Senator Rulewski, proszę.

Senator Jan Rulewski:

Już nie tak dramatycznie i emocjonalnie. 
W wyniku przyjęcia nowego budżetu wstrzymano prace 

remontowe w trzech siedzibach i nie pozyskuje się następ-
nych. Dziękuję.

(Brak nagrania)

Chciałabym się tylko odnieść do wypowiedzi pana sena-
tora. Myślę, że nie można do tego podchodzić w ten spo-
sób, że to nie zachwieje realizacją budżetu państwa. Bo, 
oczywiście, dyskutowaliśmy o wpisywaniu wpływów, na 
przykład z daniny od Lasów Państwowych, ale wtedy, kiedy 
to nakładamy, to przynajmniej jest projekt, który nakłada 
te daniny i zgodnie z uzasadnieniem do tego projektu uzy-
skanie tych środków do budżetu jest jak najbardziej realne 
i zaplanowane, to znaczy przeliczone, że one będą wpły-
wały. Natomiast wpisywanie dochodów przy założeniu, 
że nie rozbiją konstrukcji budżetu, a pozwolą zwiększyć 
wydatki… W przypadku takiego zapisu nasze stanowisko 
jest negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Proszę państwa, siedzimy nad tym już ponad godzinę. 

Trzy minuty, pięć minut przerwy dobrze nam zrobi.
Ogłaszam pięciominutową przerwę.

(Przerwa w obradach)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Wznawiam obrady.
Proszę państwa, czy w tym kształcie poprawkę, jaką…
Jeszcze senator Rulewski co do kształtu tej poprawki?

Senator Jan Rulewski:
W trakcie dyskusji pojawiły się pewne przekonujące 

argumenty, zwłaszcza senator Sepioł zwrócił uwagę na to, 
że mój optymizm, iż to powinno wejść w życie 1 czerwca, 
skoro była zgoda na posiedzeniu komisji… że ustawa nie 
będzie zrealizowana od 1 czerwca, będzie…

(Senator Janusz Sepioł: Płatności nie będą dokonywane 
1 czerwca.)

Bo będą problemy organizacyjne i techniczne, trzeba 
będzie złożyć wniosek, zasięgnąć opinii, więc liczę się 
z tym, że konsumpcja tej ustawy przez osoby prześladowa-
ne, przez działaczy opozycji będzie miała miejsce dopiero 
w sierpniu, wrześniu. W związku z czym rzeczywiście ta 
kwota 50 milionów byłaby niezagospodarowana.

Liczę również, że ministerstwo sprawdzi realność zo-
bowiązań, jakie nakłada na agencję ustawa, w kwestii do-
datkowych wpływów, powtarzam, dodatkowych, nigdzie 
nieujętych w budżecie. W związku z czym uważam, że 
powinniśmy przyjąć kwotę, którą zaproponował pan se-
nator Sepioł i która zresztą była planowana jako realna, 
czyli 20 milionów zł.

(Senator Janusz Sepioł: 20 milionów.)
I apeluję, żeby przyjąć zgodne stanowisko, bo to jest 

wspólna inicjatywa, wielu z nas należało do opozycji.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pewnie jest nam niezwykle trudno zabierać głos w tej 

sprawie, bo może się okazać tak, że część z nas byłaby 
beneficjentami tej ustawy. Więc w zasadzie powinniśmy 
głosować – co do zasady – przeciwko temu albo wstrzymać 
się od głosu, żeby nie uważano…
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej czwar-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta piąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Pan senator proponuje zwiększyć środki na naukę 

o 100 milionów zł kosztem obsługi zadłużenia zagra-
nicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej piątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie uzyskała poparcia.
Poprawka czterdziesta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć wydatki 

majątkowe na przebudowę drogi krajowej Jasło – Krosno 
o 15 milionów zł kosztem rezerwy celowej na współfinan-
sowanie projektów realizowanych z udziałem środków 
europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
W tej poprawce państwo senatorowie proponują zwięk-

szenie dochodów o 30 milionów zł i przeznaczenie ich na 
wojewódzkie ośrodki doradztwa rolniczego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć dochody 

o 18 milionów zł z przeznaczeniem na spółki wodne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej trze-

ciej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie dochodów 

o 21,5 miliona zł i przeznaczenie ich na Inspekcję Ochrony 
Roślin i Nasiennictwa.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
W kolejnej poprawce państwo senatorowie proponują 

zwiększyć o 30 milionów zł dotacje i subwencje na zadania 
w zakresie kultury fizycznej z przeznaczeniem na wspie-
ranie sportu wśród dzieci i młodzieży kosztem obsługi 
zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
W kolejnej poprawce państwo senatorowie proponują 

zwiększenie o 10 milionów zł dotacji na Narodowy Fundusz 
Rewaloryzacji Zabytków Krakowa kosztem obsługi zadłu-
żenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Poprawka pięćdziesiąta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski
Państwo senatorowie proponują kosztem obsługi zadłu-

żenia zagranicznego utworzyć rezerwę celową „Program 
darmowy podręcznik dla rodzin wielodzietnych” z kwotą 
50 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej szóstej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększenie do-

chodów budżetu państwa z tytułu podatku akcyzowego 
o 8 milionów zł i przeznaczenie ich na utworzenie rezer-
wy celowej „Budowa drogi dwujezdniowej na odcinku 
Wierzbica – Pułtusk wraz z obwodnicą Pułtuska w ciągu 
drogi krajowej nr 61”.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta ósma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększenie dochodów 

budżetu państwa z tytułu podatku akcyzowego o 3 milio-
ny zł i przeznaczenie ich na utworzenie rezerwy celowej 
„Budowa obwodnicy Ostrołęki w ciągu drogi krajowej 
nr 61”.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka czterdziesta dziewiąta.
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej trze-

ciej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie o 100 mi-

lionów zł rezerwy celowej w poz. 25 „Dotacje celowe na 
finansowanie lub dofinansowanie zadań z zakresu pomocy 
społecznej” z przeznaczeniem na zasiłki i pomoc w naturze 
kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej czwar-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta piąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzyć rezerwę ce-

lową „Narodowy Program Wspierania Przedsiębiorczości” 
z kwotą dotacji i subwencji 25 milionów zł kosztem do-
tacji i subwencji na wykup odsetek od kredytów miesz-
kaniowych.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej pierw-

szej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują kosztem obsługi 

długu krajowego zwiększenie o 10 milionów zł rezerwy 
celowej „Program ochrony przed powodzią w dorzeczu 
Górnej Wisły” w zakresie ochrony przeciwpowodziowej 
Krakowa.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta czwarta.
(Głos z sali: Trzecia.)
Poprawka pięćdziesiąta trzecia, przepraszam.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie rezerwy 

celowej z kwotą 5 milionów zł na „Projekt i I etap budowy 
Sali Koncertowej w Tomaszowie Mazowieckim w ramach 
rozbudowy Państwowej Szkoły Muzycznej I i II stopnia”, 
kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują przeznaczyć 500 ty-

sięcy zł na budowę przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
krajowej nr 7 w miejscowości Mogilany kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta dziewiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 10 milio-

nów zł środki na działalność dydaktyczną w szkolnictwie 
wyższym kosztem dotacji i subwencji na wykup odsetek 
od kredytów mieszkaniowych.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 5 mi-

lionów zł wydatki w części „Transport” na remont linii 
kolejowej Łódź Kaliska – Dębica kosztem obsługi długu 
krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej pią-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zmniejszenie wydat-

ków Kancelarii Prezydenta o 10 milionów zł i przeznacze-
nie ich na Państwowy Fundusz Kombatantów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej szó-

stej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie nowej 

rezerwy celowej „Krajowy wieloletni program leczenie 
niepłodności” z kwotą 15 milionów zł kosztem obsługi 
długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki pięćdziesiątej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka pięćdziesiąta ósma.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 5 milio-

nów zł wydatki w części „Transport” z przeznaczeniem na 
uaktualnienie dokumentacji obwodnicy Opatowa z kwotą 
5 milionów zł kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej trze-

ciej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 20 mi-

lionów zł wydatki bieżące z przeznaczeniem na budowę 
obwodnicy Wąchocka wzdłuż drogi krajowej nr 42 kosztem 
obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej 

czwartej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta piąta.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 5 milio-

nów zł wydatki w części „Województwo podkarpackie” na 
melioracje wodne kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej pierw-

szej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 25 mi-

lionów zł wydatki w części „Transport” z przeznaczeniem 
na budowę skrzyżowania w Bilczy wzdłuż drogi krajowej 
nr 73 kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.
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nów wiejskich i małomiasteczkowych w województwie 
świętokrzyskim” z kwotą 100 tysięcy zł kosztem tej samej 
rezerwy co poprzednio.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta ósma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie rezerwy 

celowej „Projekt i budowa II linii metra odcinek cen-
tralny…

(Głos z sali: W Warszawie.)
…od stacji «Rondo Daszyńskiego» do stacji «Dworzec 

Wileński»” z kwotą 100 milionów zł kosztem obsługi długu 
krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej 

ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta dziewiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 30 milio-

nów zł wydatki na budowę dróg powiatowych w wojewódz-
twie podlaskim kosztem obsługi długu krajowego.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 20 milio-

nów zł wydatki w części „Transport” z przeznaczeniem na 
drogę krajową nr 79 – Lwowska BIS i remont starego mostu 
w Sandomierzu kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej pią-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzenie rezer-

wy celowej „Środki na oddłużenie szpitali powiatowych 
w województwie świętokrzyskim” z kwotą 25,5 miliona zł 
kosztem rezerwy celowej na współfinansowanie projektów 
realizowanych z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej szó-

stej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka sześćdziesiąta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzenie nowej 

rezerwy celowej „Środki na świetlice środowiskowe dla 
dzieci z rodzin o trudnej sytuacji ekonomicznej z tere-
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej 

pierwszej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 10 milio-

nów zł wydatki w części „Transport” na prace projektowe 
i I etap budowy drogi krajowej nr 91 z uwzględnieniem 
obwodnic Rosprzy, Niechcic i Kamieńska kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie Senatorowie proponują kosztem tej samej re-

zerwy zwiększyć środki, tym razem na budowę kładki dla 
pieszych w ciągu drogi krajowej nr 7 w miejscowości Gaj, 
o 8 milionów zł.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej trze-

ciej? (2)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki sześćdziesiątej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zmniejszyć o 30 mi-

lionów zł rezerwę celową na współfinansowanie projektów 
realizowanych z udziałem środków europejskich i przezna-
czyć te środki na budowę drogi ekspresowej S14 – zachod-
niej obwodnicy Łodzi.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 10 milio-

nów zł wydatki na projekt i I etap budowy drogi krajowej 
nr 74 Łódź – Kielce kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.
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Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują kosztem rezerwy ce-

lowej z poz. 8, czyli współfinansowanie projektów reali-
zowanych z udziałem środków europejskich, zwiększyć 
o 100 tysięcy zł wydatki na – przepraszam – opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej oraz koncepcji 
przejścia podziemnego dla pieszych w ciągu drogi krajowej 
nr 7 w miejscowości Libertów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej 

czwartej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta piąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Kosztem tej samej rezerwy celowej panowie senatoro-

wie proponują zwiększyć o 12 milionów zł wydatki na re-
alizację przebudowy i modernizacji drogi krajowej nr 94.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej pią-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 9 milio-

nów zł dochody budżetu państwa z tytułu podatku akcyzo-
wego i przeznaczyć tę kwotę na utworzenie nowej rezerwy 
celowej „Budowa skrzyżowania dwupoziomowego w miej-
scowości Kołbiel w ciągu dróg krajowych nr 50 i 17”.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej szó-

stej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zmniejszyć o 2 milio-

ny zł wydatki bieżące i przeznaczyć te środki na utworzenie 
nowej rezerwy celowej na budowę obwodnicy północnej 
w Krasnymstawie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta ósma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększenie budżetu 

województwa lubelskiego o 3 miliony zł z przeznaczeniem 
na zakup szynobusów na trasę Terespol – Siedlce kosztem 
rezerwy celowej na współfinansowanie projektów realizo-
wanych z udziałem środków europejskich.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej 

ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka siedemdziesiąta dziewiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzenie nowej re-

zerwy celowej „Prace przygotowawcze do uruchomienia 
przejścia granicznego Zbereże – Adamczuki” z kwotą 1 mi-
liona zł kosztem tej samej rezerwy co poprzednio.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki siedemdziesiątej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć rezerwę 

celową w poz. 27 „Pomoc państwa w zakresie dożywia-
nia” o kwotę 100 milionów zł kosztem obsługi długu 
krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują kosztem rezerwy celo-

wej z poz. 8 zwiększyć o 10 milionów zł dotacje i subwen-
cje w części „Zdrowie” na budowę Ośrodka Diagnostyki 
i Leczenia Chorób Populacyjnych w Samodzielnym 
Publicznym Szpitalu Wojewódzkim im. Papieża Jana 
Pawła II w Zamościu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej pierw-

szej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie nowej re-

zerwy celowej „Rozbudowa Domu Opieki dla Seniorów 
w Skierniewicach, Osiedle Widok” z kwotą 5 milionów zł 
kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.
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Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 6 milio-

nów zł wydatki majątkowe w części „Transport” na budowę 
obwodnicy Niska i Stalowej Woli kosztem obsługi długu 
krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej pią-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta szósta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują w Planie finansowym 

Funduszu Pracy dodać pozycję „Narodowy Program 
Zatrudnienia” z kwotą 1 miliarda zł kosztem przesunięcia 
środków z innej części tego funduszu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej szó-

stej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 3 milio-

ny zł wydatki w części „Transport” na opracowanie doku-
mentacji projektowej dla obwodnicy Zabierzowa kosztem 
rezerwy celowej na współfinansowanie projektów realizo-
wanych z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej dru-

giej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują utworzenie nowej re-

zerwy celowej „Przebudowa stadionu sportowego Lechia 
Tomaszów Mazowiecki” z kwotą 5 milionów zł kosztem 
obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej trze-

ciej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć o 6 milio-

nów zł wydatki na drogi publiczne krajowe z przeznacze-
niem na budowę obwodnic Kolbuszowej i Nowej Dęby 
kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej czwar-

tej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta piąta.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej dzie-

wiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 5 milio-

nów 400 tysięcy zł wydatki na przebudowę skrzyżowania 
w Węgorzewie kosztem rezerwy celowej na współfinan-
sowanie projektów realizowanych z udziałem środków 
europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta pierwsza.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują kosztem tej samej 

rezerwy celowej zwiększyć o 6 milionów 200 tysięcy zł 
wydatki na przebudowę skrzyżowania w Rozogach.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej siód-

mej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta ósma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują przeznaczyć 50 milio-

nów zł z obsługi długo krajowego na wydatki bieżące na 
rozpoczęcie i kontynuację prac projektowych i moderni-
zacyjnych dotyczących budowy mostu w Nowym Sączu 
oraz obwodnic Mszany Dolnej, Limanowej, Nowego Sącza, 
Grybowa i Gorlic w ciągu drogi krajowej nr 28, budowę 
pasów wolnego ruchu, prace projektowe drogi ekspreso-
wej Brzesko – Nowy Sącz, modernizację i budowę pasów 
wolnego ruchu na drodze krajowej nr 75 Brzesko – Nowy 
Sącz – Muszynka oraz wykup gruntów pod przebudowę 
drogi krajowej S7 Rabka – Nowy Targ.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki osiemdziesiątej 

ósmej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka osiemdziesiąta dziewiąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 15 milio-

nów zł wydatki na rozbudowę drogi i przebudowę skrzyżo-
wania ulic Leyka i Wileńskiej w Szczytnie kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich.
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Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta czwarta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 550 ty-

sięcy zł wydatki bieżące na budowę i remont chodników 
w ciągu ulicy Olsztyńskiej w Mrągowie kosztem rezerwy 
celowej na współfinansowanie projektów realizowanych 
z udziałem środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

czwartej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta piąta.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują utworzyć nową re-

zerwę celową z kwotą 300 milionów zł na budowę ob-
wodnic miast, między innymi: Skierniewic, Tomaszowa 
Lubelskiego, Opatowa, Wąchocka, Płocka, Koła, Chełma, 
Bełchatowa kosztem obsługi długu krajowego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

piątej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta szósta.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

pierwszej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta druga.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie kosztem tej samej rezerwy celo-

wej proponują zwiększyć o 1 milion 550 tysięcy zł wydatki 
bieżące na budowę ciągu pieszego z kładką dla pieszych 
w miejscowości Szczęsne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

drugiej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
Poprawka dziewięćdziesiąta trzecia.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Panowie senatorowie proponują zwiększyć o 1 milion 

100 tysięcy zł wydatki bieżące na budowę i remont chodni-
ka we wsi Grom powiat Szczytno kosztem rezerwy celowej 
na współfinansowanie projektów realizowanych z udziałem 
środków europejskich.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

trzeciej? (2)
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Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Pozytywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

siódmej? (6)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
Poprawka otrzymała poparcie.
W ten sposób przegłosowaliśmy wszystkie poprawki?
(Głos z sali: Tak.)
I jeżeli wyrazilibyście panowie senatorowie zgodę na 

to, abym przedstawił wynik naszej pracy na posiedzeniu 
plenarnym, tobym przyjął takie zadanie.

Jest zgoda.
(Głos z sali: Jestem wdzięczny.)
Dobrze.
Bardzo dziękujemy pani minister, pani dyrektor, pa-

nom dyrektorom, wszystkim pracownikom Ministerstwa 
Finansów za pomoc w pracy nad budżetem na rok 2014.

Głosowanie odbędzie się jutro i pewnie wcześniej niż 
się spodziewaliśmy, ponieważ jutro o godzinie 10.00 będzie 
rozpatrywany punkt pierwszy, a po nim zapewne będą gło-
sowania, pewnie jeszcze jakaś przerwa, a więc głosowanie 
w dniu jutrzejszym.

Nie będziemy zwoływali posiedzenia komisji.
Zamykam posiedzenie.
I dziękując bardzo wszystkim senatorom za pracę nad 

ustawą budżetową, dziękuję także paniom z sekretaria-
tu Komisji Budżetu i Finansów Publicznych z Komisji 
Gospodarki Narodowej i wszystkim gościom, którzy byli, 
czyli: pani Basi, pani Ewie i pani…

Zamykam posiedzenie.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Państwo senatorowie proponują zwiększyć w budżetach 

województw wydatki na odbudowywanie i podtrzymy-
wanie działalności środowiskowych placówek wsparcia 
dziennego dla dzieci i młodzieży z rodzin ubogich o 20 mi-
lionów zł kosztem obsługi zadłużenia zagranicznego.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu?

Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Hanna Majszczyk:
Negatywne.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki dziewięćdziesiątej 

szóstej? (2)
Kto jest przeciw? (6)
Poprawka nie otrzymała poparcia.
I ostatnia poprawka, dziewięćdziesiąta siódma.

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego 
w Kancelarii Senatu Adam Niemczewski:
Ostatnia poprawka: pan senator proponuje aktualiza-

cję załącznika nr 10, polegającą na aktualizacji programów 
„Kultura+”, Budowa kompleksu Muzeum Józefa Piłsudskiego 
w Sulejówku oraz Budowa Muzeum II Wojny Światowej 
w Gdańsku i dodaniu trzech innych programów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 22 minut 55)
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